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Nacka Kommun 

Fritidsnämnden 

2023-02-24 
TJÄNSTESKRIVELSE 
Dnr: FRN 2023-00001 

Medborgarförslag om isbanor 
Inkom den 12 december 2022 

Förslag till beslut 
Fritidsnämnden noterar att det redan pågår ett arbete hos natur- och trafiknämnden som 
hanterar intentionerna med medborgarförslaget.  

Sammanfattning 
Medborgarförslaget syftar till att kommunen ska ha beredskap alternativt resurser för att 
spola och underhålla isytor på olika platser i kommunen.  

De platser som föreslås samt de utomhusisbanor som tidigare vintrar har funnits i 
kommunen har inte varit placerade på idrottsmark, det innebär att fritidsnämnden saknar 
rådighet över dessa platser. Samtliga fotbollsplaner fritidsnämnden har rådighet över är 
konstgräsplaner och dessa lämpar sig inte att spola is på. Enheten har därför fört en 
dialog med enheten för offentlig utemiljö som är den ansvariga enheten hos natur- och 
trafiknämnden.  

Enheten offentlig utemiljö informerade om att de sedan ett par år tillbaka slutat med att 
spola grusplaner. Spolningen använder stora mängder färskvatten och har under de sista 
åren gett relativt lite resultat. Kommunen anser inte att det är ekonomiskt eller 
miljömässigt försvarbart att spola isar utomhus på vintern. Dock ser enheten för offentlig 
utemiljö över möjligheterna till att anlägga en konstfrusen utomhusisbana i någon park i 
framtiden.  

Fritidsnämnden gör bedömningen att det redan pågår ett arbete hos natur- och 
trafiknämnden som hanterar intentionerna i förslaget och därmed anses 
medborgarförslaget färdigbehandlat.  

Förslagen i medborgarförslaget 
I medborgarförslaget tas exempel på lämpliga ytor i kommunen för att spola isbanor. De 
ytor som föreslås är bredvid Saltängen skolas gymnastiksal och på Gamla Alléns 
fotbollsplan i Duvnäs. Medborgaren föreslår även ett alternativt upplägg där engagerade 
närboende ska sköta spolningen ideellt medan kommunen står för slangar och vatten.  
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Enhetens utredning och bedömning 
Medborgarförslaget syftar till att kommunen ska ha beredskap alternativt resurser för att 
spola och underhålla isytor i bostadsområden på olika platser i kommunen.  

De platser som föreslås samt de utomhusisbanor som tidigare vintrar har funnits i 
kommunen har inte varit placerade på idrottsmark, det innebär att fritidsnämnden saknar 
rådighet över dessa platser. Samtliga fotbollsplaner fritidsnämnden har rådighet över är 
konstgräsplaner och dessa lämpar sig inte att spola is på. Enheten har därför fört en 
dialog med enheten för offentlig utemiljö som är den ansvariga enheten hos natur- och 
trafiknämnden.  

Enheten för offentlig utemiljö informerade om att de sedan ett par år tillbaka slutat med 
att spola grusplaner. Spolningen använder stora mängder färskvatten och har under de 
sista åren gett relativt lite resultat. Till följd av de milda vintrarna har antalet dagar 
planerna kunnat nyttjas varit relativt få. Bedömningen har därför gjorts att användningen 
då inte stått i proportion till kostnaden med iordningställandet.  

Enheten för offentlig utemiljö har istället valt att satsa på sjöisplogning och att mäta de 
sjöisar som finns runt om i kommunen. De sjöar/isar som har valts ut för plogning och 
mätning är; Bagarsjön, Baggensfjärden, Bastusjön, Järlasjön, Insjön, Källtorpssjön, 
Myrsjön och Ältasjön. Vilka sjöisar som är lämpliga att åka på uppdateras veckovis på 
kommunens hemsida. Enheten för offentlig utemiljö har även informerat om att de har 
fått förslag på att anlägga konstfrusna isbanor i någon stadspark men att det är en fråga 
för framtiden.  

Medborgaren tar även upp ett förslag om att närboende skulle kunna sköta spolning 
ideellt om kommunen står för slangar och vatten samt plogning vid större snöfall. Då 
enheten för offentlig utemiljö redan tagit ställning till att kostnad och mängd färskvatten 
som förbrukas inte står i proportion till antalet nyttjandedagar anser inte enheten att en 
annan tolkning bör göras bara för att någon annan sköter spolning. Enheten bedömer 
även att det skulle kräva en hel del administration och insatser från kommunen i syfte att 
få till ett sådant upplägg som föreslås.  

Enheten för offentlig utemiljö bedriver ett arbete som till stor del uppfyller intentionerna 
i medborgarförslaget och medborgarförslaget anses därmed färdigbehandlat.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Konsekvenser för barn 
Förslag till beslut innebär inga konsekvenser för barn. 
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Handlingar i ärendet 
Bilaga. Medborgarförslag om isbanor – 2022-12-12 
 

Anders Mebius 
Kultur- och fritidsdirektör 
Stadsledningskontoret 

Henrik Ivarsson 
Utvecklingsledare 
Kultur- och fritidsenheten 
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